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                                                               Prosinec 2024 

 
 

        
 

Leden 2025 :  porady Praha-východ: 

Porada aktivu Praha-východ:            úterý 7. 1. 2025 od 15 hodin 
Jednání OV KSČM Praha-východ:    úterý 7. 1. 2025 od 16 hodin 

v zasedací místnosti 153, 3. patro, Praha, Politických vězňů 9. 

 

 

Soudružky a soudruzi, 
máme za sebou jednání ÚV KSČM (16. 11.), které rozhodlo o tom, jakou 
cestou se vydáme příští rok do voleb do Poslanecké sněmovny. Jednání dalo 
přednost naší kandidatuře pod hnutím Stačilo! před koalicí s dalšími subjekty či 
před samostatnou kandidaturou KSČM. 
Komunistická strana Čech a Moravy, jako jediná radikální levicová strana 
v zemi, bude pokračovat ve spolupráci s levicovými a vlasteneckými subjekty, 
jejichž cílem je zbavit se jednou provždy asociální vlády Petra Fialy a  vrátit do 
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PS PČR autentickou levicovou politiku. Podrobnější informace naleznete ve 
zprávě z jednání ÚV KSČM. 
Kromě tohoto zásadního jednání se konalo i jednání VV ÚV KSČM (8. 11.).  
To schválilo stanovisko VV ÚV KSČM k politické situaci věnované schválené 
důchodové reformě – „KSČM: Ne ožebračování seniorů, ano důsledné 
prorodinné politice!“ Dále se zabývalo naší žalobou v Libereckém kraji - byla 
zamítnuta, ale dle nás v rozporu s objektivitou, podali jsme na ÚS žalobu 
napadající rozhodnutí krajského soudu. V jiných krajích jsou ustavující 
zastupitelstva, ale informace se vedení dovídá často až z mediálních výstupů, 
to je špatně. Odehrává se hra o parlamentní volby – Spolu jde spolu, Piráti se 
snaží dohodnout se Zelenými, STAN samostatně. V SPD debaty, zda sami či 
s dalšími. Pro volby se musíme odlišit od ostatní opozice, zaměřit se na to, co 
Babiš nikdy nepodpoří. Byly volby v USA- narativ nefungoval, konflikt na 
Ukrajině bude muset nějak skončit.  V celé Evropě je pnutí, čekají nás 
předčasné volby v Německu, vše se přelije do ČR, jsme kolonií. V ČR se řeší 
tendr pro jadernou elektrárnu, pro české firmy tam nemají nic, vláda se to asi 
bojí podepsat. V roce 2027 se zavřou uhelné elektrárny, budeme závislí. Jinde 
vláda neváhá - podepsala smlouvu s Vatikánem. 
     Prodebatovali jsme harmonogram výběru vhodných typů na prezidenta 
republiky z řad KSČM – teprve v termínu podzim/zima 2025 je plánováno 
otevřít diskuzi o možné kandidatuře nominanta KSČM do prezidentských voleb 
v rámci ZO-OV-KV-ÚV KSČM, pak je další harmonogram.  Byl projednán Návrh 
aktualizace dlouhodobého programu KSČM (Programový manifest 
komunistické strany) – startovací zhruba čtyřstránkový materiál připravený pro 
širokou diskusi půjde na prosincové ÚV KSČM.  Byla též projednána  
informace o situaci a.s. Futura - prodej je stabilní, na prosinec se chystá 
zvýhodněné vánoční roční předplatné, kalendáře na rok 2025 již jsou, na rok 
2026 by měly být do 1.5.2025. A řešily se i body majetkové, ekonomické          
a personální. 
     Zasedal i náš okresní výbor. Probral informace z vyšších orgánů, zejména 
přípravu na volby do PS PČR. V rámci ní je důležitý harmonogram: 
Výroční členské schůze: 16. 12. 2024 – 15. 1. 2025 
Okresní konference: 6. 1. – 10. 2. 2025 
Krajské konference: 1. 2. – 28. 2. 2025 
 
Výroční schůze by měly dle podkladů: 
· zvolit si delegáty na okresní konferenci (klíč je níže), 
· navrhnout kandidáty do PS PČR za Středočeský kraj, 
· vyjádřit se k volebnímu programu, 
· vyjádřit se k dlouhodobému programu, 
· vyjádřit se případně i k návrhu nových stanov. 
      
Obsahové dokumenty, tedy návrh volebního programu, dlouhodobý program      
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i návrh nových stanov budou k dispozici po prosincovém jednání ÚV KSČM 16. 
12. Samozřejmě je možné využít formu klasické schůze, dotazování, nebo i 
korespondenční, víme, že času je málo. Obsahové dokumenty pošlu, jak to jen 
bude reálné, třeba i ve stavu, který ještě neprošel jednáním ÚV KSČM. 
 

OV KSČM stanovil termín pro okresní konferenci 
na úterý 4. 2. 2025 v 16.00 hodin. 

 
Klíč pro delegáty je: 

členové OV a za každých započatých 10 členů ZO 1 delegát.  
 

Na konferenci nebudeme volit nové vedení okresu, ale kandidáty do PS PČR, 
delegáty pro krajskou konferenci, podebatujeme o stavu naší organizace           
i o předložených dokumentech. 
Po naší konferenci bude jednat krajská konference (15. 2.), která 
kandidátku do PS PČR finalizuje před konečným schválením na jednání 
ÚV KSČM asi 1. března (uvidíme, jak do toho zasáhne projekt Stačilo!), na 
krajskou konferenci je klíč 3 delegáti na okres. 
     Pak jsme probrali stav v ZO Kamenice, Kostelec u Křížků, Sulice, 
vyhodnotili hospodaření za 3. čtvrtletí 2024 i stav práce ve vlasteneckých 
organizacích, zabývali se Zpravodajem i poradou funkcionářů, objednali jsme 
plakáty na prosincový výlep přes Rengla a TS Čelákovice a přáníčka PF. 
 
Soudružky a soudruzi, 
kdybychom se již neviděli či neslyšeli, děkuji všem za spolupráci v roce 2024, 
krásné vánoční svátky, mnoho štěstí, klidu, pohody a zdraví v novém roce a 
vítězně do roku 2025!  

                                                                                                    Zdeněk Štefek  
 

Stanovisko klubu STAČILO!  
k 2. jednání Zastupitelstva Středočeského kraje 2. 12. 
 
2. prosince zasedá druhé Zastupitelstvo Středočeského kraje.  
Zastupitelé za STAČILO! konstatují, že 
✓ průběh zastupitelstva zřejmě nevybočí z nastartovaného modelu, kdy bude 

opozice válcována převahou jednoho hlasu vládnoucí koalice; 
✓ nepodpoří rozpočet Středočeského kraje na rok 2025, protože neobsahuje 

položky na plnění programových priorit STAČILO! - chybí tam prostředky 
na podporu bytové výstavby, nepočítá se s levnější alternativou k drahému 
jízdnému ve veřejné dopravě pro studenty či seniory. Zastupitelé za 
STAČILO! nesouhlasí rovněž s útlumem dotací pro obnovu venkova či 
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s navyšováním prostředků na Fond hejtmanky bez cílených prostředků 
vyhrazených např. na opatření proti živelním katastrofám; 

✓ předkládané zastoupení klubů ve výborech zastupitelstva neodpovídá 
poměrnému zastoupení dle výsledků voleb. Zastupitelé za STAČILO! 
navrhnou vlastní model složení výborů. Zastupitelé za STAČILO! také 
zásadně nesouhlasí s tím, že komise byly obsazeny jen členy koalice - bez 
účasti svých zástupců (např. v komisi pro majetek) budou tak projednávání 
příslušných bodů blokovat. 

✓ předloží nový bod programu, a to zřízení poradní komise pro bytovou 
otázku, která by měla řešit, jak může Středočeský kraj výrazně zasáhnout 
do bytové problematiky; 

✓ otevřou diskusi nad tím, jak může Středočeský kraj bojovat proti rušení 
poboček úřadů práce. Zastupitelé za STAČILO! se zároveň zeptají, zda 
bývalý starosta za STAN ve Zlatníkách-Hodkovicích v rámci 
zpronevěřených veřejných financí neměl i prostředky ze Středočeského 
kraje či jak se bude vyvíjet budoucnost železniční dopravy po odstoupení 
ČD ze soutěže na nové vlaky. 

 
V Praze dne 29. listopadu 2024 

Klub zastupitelů STAČILO! v Zastupitelstvu Středočeském kraji 

 

Z jednání ÚV KSČM 16. 11. 2024 
 

V sobotu 16. 11. se konalo jednání ÚV KSČM, které 
mělo jediný cíl – vybrat variantu, jak budeme kandidovat 
do PS PČR. V programu je mimo to i úvodní vystoupení 
předsedkyně ÚV KSČM a stanovisko. 
V úvodním vystoupení uvedla Kateřina Konečná, že 
dnes budeme činit zásadní rozhodnutí pro budoucnost 
KSČM. Po minulém jednání proběhla řada diskusí. Před 
3 lety dostala za úkol dostat KSČM nad 5 %. Posílili jsme 
v EP, vrátili jsme se do krajů – z 13 na 40 mandátů. Ale 
čeká nás cíl, abychom se mohli účastnit i dění v PS 
PČR. V diskusi se probíraly zejména otazníky nad třetí 
variantou – zejména na téma záruky, toky, podmínky. 

Určitě se to bude řešit      i dnes, ale buďme konkrétní. Ne u všech variant bude 
s. předsedkyně chtít být lídrem. Za poslední desetiletí jsme ztratili důvěru – ven 
i mezi sebou, tu ale budeme potřebovat teď úplně nejvíce. 
Ať se vydáme kteroukoliv variantou, budeme potřebovat zhruba 40 mil. Kč na 
kampaň. Parlamentní strany mají kampaň na stropu 90 mil. Kč… Pokud 
dosáhneme 3%, investice se v případě 1 a 3 vrátí, v případě koalice je to 
otázka, jak se to bude dělit. Ale každopádně budou precizní smlouvy. 
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Každá kandidátka v kraji bude mít jen jedno čelní místo, druhé, třetí – pokud 
půjdeme v koalici nebo v rámci hnutí Stačilo!, nebudeme mít všude lídra – ani 
ho všude ale připraveného nemáme… Parlamentní volby nebudou jen              
o Kateřině Konečné, musíme najít 5-6 osobností, které budou schopny se 
zastoupit a být v médiích.  
Co se týká programu – pokud budeme kandidovat jako KSČM, je to na nás, 
v jiných případech je to jako u kandidátek – nutný bude kompromis. Třeba 
Socdem odmítá vystoupit NATO, je proti referendu o EU atd. 
Bude účast ve Stačilo! Rozpuštěním KSČM? Ne, v souvislosti se značkou 
Stačilo! je v médií adjektivum komunistické Stačilo!. Vyjdeme z koalice silnější 
než jsme teď. Možní partneři jsou v očekávání, nejednalo se s nimi, až po 
rozhodnutí ÚV KSČM. 
S. Ludvík Šulda uvedl, že stanovisko nebude. 
Pak se rozproudila diskuse, kterou jsem nezaznamenal – byl jsem v návrhové 
komisi. Ale závěr je v usnesení formulován jasně. 
„Komunistická strana Čech a Moravy, jako jediná radikální levicová strana 
v zemi, bude pokračovat ve spolupráci s levicovými a vlasteneckými subjekty, 
jejichž cílem je zbavit se jednou provždy asociální vlády Petra Fialy a  vrátit do 
PS PČR autentickou levicovou politiku. 
Přesně před rokem komunisté vyslyšeli volání občanů, kteří měli plné zuby 
destruktivní vládní politiky, po spojení opozičních sil a představili koalici, která 
pod názvem STAČILO! následně zabodovala ve volbách do Evropského 
parlamentu i zastupitelstev krajů. Potvrdilo se, že politika pro lidi, a ne pro 
korporace, banky a boháče, kterou KSČM dlouhodobě prosazuje, voličům 
citelně chybí. 
Z tohoto důvodu se Ústřední výbor KSČM dnes rozhodl podpořit kandidaturu 
svých členů na kandidátních listinách hnutí STAČILO! O programových 
prioritách, spolupracujících subjektech a dalších krocích směrem k úspěchu ve 
volbách do Poslanecké sněmovny budeme veřejnost informovat 
v nadcházejících týdnech.“ 
 
Celé znění:                                    USNESENÍ 

11. zasedání ÚV KSČM dne 16. listopadu 2024 v Praze 
Ústřední výbor Komunistické strany Čech a Moravy po projednání: 

I. 
ÚV KSČM rozhodl nekandidovat samostatně ve volbách do PSP ČR 
v roce 2025. 

ÚV KSČM doporučuje variantu č. 3 (kandidovat na kandidátce hnutí Stačilo!). 
ÚV KSČM pověřuje předsedkyni ÚV KSČM k jednání o podmínkách účasti 
členů a členek KSČM na kandidátních listinách hnutí Stačilo!  
ÚV KSČM souhlasí na základě výsledků jednání s účastí členů a členek KSČM 
na kandidátních listinách hnutí Stačilo! pro volby do Poslanecké sněmovny 
PČR. 
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ÚV KSČM zmocňuje VV ÚV KSČM k projednání memoranda o spolupráci a 
volebního programu mezi jednotlivými subjekty. 
ÚV KSČM ukládá předložit informaci a průběhu vyjednávání na jednání ÚV 
KSČM dne 14. 12. 2024. 
ÚV KSČM doporučuje při jednání o podmínkách účasti členů a členek KSČM 
na kandidátních listinách hnutí Stačilo! prosazovat jasně levicové zaměření       
a být alternativou i vůči ostatním tzv. opozičním stranám.  
 

II.  

• ÚV KSČM bere na vědomí rezignaci člena ÚV KSČM za okres Most       
s. Radka Beleje.  

• ÚV KSČM potvrzuje nového člena ÚV KSČM za okres Most s. Bohumila 
Moravce.            

 
Zdeněk Štefek 

 

Bez obalu 47/2024 

Lež, takové může být druhé jméno premiéra Petra 
Fialy 
Už po čtyřicáté sedmé se s vámi ohlížím za 
událostmi minulého týdne v seriálu Bez obalu, 
v němž nenechávám nit suchou na současné 
vládnoucí čtyřdemolici, ale ani na byrokratech či 
válečných jestřábech nejen v Bruselu. Tak tomu 
bude i dnes. 
     Vláda se dlouho chlubila tím, jak naši zemi 
vyvedla ze závislosti na ruském plynu. Zbavení 
závislosti na Rusku je dokonce motivem, který 
SPOLU nyní začalo používat na billboardech v 
předvolební kampani. Ekonom Lukáš Kovanda však 

nyní na datech od Net4gas ukázal, že realita je zcela opačná. Do České 
republiky proudí tolik ruského plynu, jako už dlouho ne! Přes 90 procent plynu, 
který k nám aktuálně proudí, který do Česka nyní teče, je totiž    z »ruského 
směru«, nejvíc přímo z Ruska. 
     Plyn, který do Česka letos v listopadu proudí, teče přes předávací stanici v 
Lanžhotu na česko-slovenských hranicích. Touto cestou přitom do Česka 
proudí plyn ze zemí saturovaných plynem ruským, protože jak Slovensko, tak 
Maďarsko         i Rakousko ruský potrubní plyn stále odebírají. Ať už tranzitem 
přes Ukrajinu, či – v případě Maďarska – prostřednictvím černomořského 
tranzitu přes Turecko a posléze Balkán. 
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Plyn z Ruska bereme. A ne, že ne 
     Plyn proudící Lanžhotem je tedy z velké části ruského původu, i když – v 
rámci přeprodeje – už může být v příslušných obchodních kontraktech vykázán 
jako plyn slovenský, maďarský, případně rakouský či jiný. Vůbec tedy není 
pravda, že by se Česko zbavilo, nebo alespoň zbavovalo dovozu ruského 
plynu. Naopak, jeho dovoz je v posledních měsících relativně stále 
významnější. A ze lži v kampani se ostatně usvědčil      i sám premiér. Podle 
něj je přece logické, že ruský plyn odebíráme, když je nejlevnější. Jakákoliv 
další argumentace ve smyslu, že 94% odběr neznamená závislost, pak jen 
přiživuje obavy o schopnosti premiéra vnímat realitu a podtrhuje zoufalou 
snahu SPOLU o změnu trendu volebních preferencí.  
     A k zamyšlení je také postoj vládní koalice k dětem. Zatímco 80 % učitelů 
upozorňuje na znepokojující nepřipravenost žáků prvních tříd, vládě se za tři 
roky nepodařilo naplnit předvolební slib o tom, že na školství bude vynakládat 
alespoň průměr vyspělých zemí. V rozpočtu dále není dořešeno financování 
nepedagogických pracovníků, není jasné, kdo a jak zaplatí nové pozice 
sociálních pedagogů nebo školních psychologů, se kterými počítá novela 
školského zákona, a žádný smysl nedává střednědobý rozpočtový výhled na 
další dva roky.  
     A dva roky je také doba, kdy na české, moravské a slezské domácnosti 
dopadne zdražení plynu kvůli emisním povolenkám, které – i díky Fialově vládě 
– budou rozšířeny i na domácnosti. To, že cena půjde nahoru, už je fakt. O tom 
se nemusí diskutovat. Otázkou pouze je, o kolik to bude. Velmi střízlivé odhady 
mluví o 15 %, ale někteří odborníci hovoří i o zdražení mezi 25-30 %. Pokud 
jste tedy dosud spotřebovali plyn za 100 tis. Kč ročně, připravte se, že od roku 
2027 si minimálně o 15 tisíc připlatíte. Je naprosto skandální, že vláda a vládní 
europoslanci s tímto souhlasili. A ačkoli česká vláda tzv. »český greendeal« ze 
strachu před reakcí nad tím, co tam sama napsala, před volbami alibisticky 
posunula, zdražení se nebude týkat jen domácností. Emisní povolenky zdraží 
také benzín a naftu, takže se skutečně nevyhnou nikomu z nás. U pohonných 
hmot ti největší optimisté mluví o zdražení o 2 až 3 koruny na litru, ale objevují 
se i zprávy, že zdražení může být i o více než 10 korun za litr benzínu nebo 
nafty.  
 
Referendum o Green Dealu? 
Nevím, jestli by nebylo na místě – o tak bezprecedentních zásazích do života 
každého z nás, jaké představuje evropský i ten tzv. český Green Deal – nechat 
hlasovat ty, na které dopadne, tedy občany, v referendu. Napište mi, co si         
o tomto nápadu myslíte. 
     Dobré zprávy ale nemám ani z evropské úrovně: 45 miliard Euro, tedy jeden 
bilion sto čtyřicet a půl miliardy korun. Kdyby to bylo na vás, za co byste takové 
peníze utratili? Pokud byste tyto peníze dali do nemocnic, do škol nebo na 
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výzkum, tak vás odpověď asi příliš nepotěší. Pokud byste za tyto peníze ale 
nakoupili rakety, granáty, tanky a další zbraně a následně je poslali na Ukrajinu, 
tak můžete být spokojení, neboť právě 45 miliard Euro podle vysokého 
představitele EU pro zahraniční věci Josepa Borrella vrazila Evropská unie       
a její členské státy za tyto poslední roky do zbrojení Ukrajiny. Ano, přes jeden 
bilion sto čtyřicet miliard korun šlo jen na zbrojení, není do toho započítána 
humanitární pomoc. 
 
Peníze jen na válčení 
Peníze, které nám v Evropě tak žalostně scházejí, tak jdou na válčení, jen 
abychom předešli hrozbě dohody a míru. Dobrovolně se likvidujeme kvůli proxy 
válce Ruska a Ameriky. A poté, co Borrella nahradí Kallasová, se máme teprve 
na co těšit. Obávám se, že zpětně bude Unie s Borellem na zahraničních 
věcech vypadat v tomto ohledu ještě spořivě. V kontextu amerického, britského 
a francouzského povolení využívat jejich zbraně k zasahování cílů hluboko 
uvnitř Ruska a v kontextu ruského použití konvenční mezikontinentální 
balistické rakety proti Ukrajině už začíná toto neustálé nalévání zbraní do 
válečného konfliktu skutečně ohrožovat životy nás všech. Kaja Kallasová se 
nesmí stát vysokou představitelkou EU pro zahraniční věci, to je v zájmu nás 
všech. 
Odkaz na aktuální video naleznete  
zde: https://www.youtube.com/watch?v=uD218XZow-s 
Komentář k vystoupení Zelenského v  
Europarlamentu: https://fb.watch/w55dr6FW5c/ 
Aktuální rozhovor pro Parlamentní  
listy: https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Piskot-na-Pavla-At-
prozradi-co-delal-17-listopadu-1989-navadi-Konecna-765319 

Kateřina Konečná 

 
 

STANOVISKA VYŠŠÍCH STRANICKÝCH ORGÁNŮ 
 

Ne ožebračování seniorů, ano důsledné prorodinné politice!  
 
Poslanecká sněmovna PČR dnes schválila tzv. důchodovou reformu. Tato 
reforma výrazným způsobem poznamená životy všech občanů ČR. Bude 
znamenat nejen zvýšení věku pro odchod do důchodu, ale i snížení důchodů. 
Návrh zákona kašle i na zaměstnance pracující v náročném prostředí, kdy bylo 
vyjmuto více než 100 000 lidí, kteří původně měli mít na předčasný důchod 
nárok. 
Po okradení důchodců v přímém přenosu, kdy nebyly valorizovány jejich 
penze, se jedná o další zářez asociální Fialovy vlády do životů občanů ČR. 

https://www.youtube.com/watch?v=uD218XZow-s
https://fb.watch/w55dr6FW5c/
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Piskot-na-Pavla-At-prozradi-co-delal-17-listopadu-1989-navadi-Konecna-765319
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Piskot-na-Pavla-At-prozradi-co-delal-17-listopadu-1989-navadi-Konecna-765319
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Vláda osekává poslední výhody zaměstnanců, liberalizuje zákoník práce 
v neprospěch pracujících a ožebračuje současné, ale i budoucí důchodce. 
Přitom recept na naplnění státního rozpočtu je jednoduchý! KSČM požaduje 
zdanění nadnárodního kapitálu, bankovních či internetových firem, zavedení 
progresivního zdanění, zabránění daňovým únikům do zahraničí a zastavení 
zbrojení a zbytečných nákupů vojenské techniky vč. vyzbrojování Ukrajiny. 
Důležitá je rovněž propopulační a prorodinná politika, na kterou tato vláda 
zcela rezignovala navzdory lidoveckým proklamacím. 
KSČM požaduje zrušení tzv. důchodové reformy a vypracování skutečné 
důchodové reformy, která nebude založena na prodlužování věku 
odchodu do důchodu, snižování penzí či na jakémsi třetím důchodovém 
pilíři. Zásadní řešení pro nejbližší období je mimo jiné v převodu části 
nepřímých daní do penzijního systému ve výši minimálně 1% HDP a vedle 
řešení demografického problému je nutno dlouhodobě řešit také zvyšování 
mezd v rámci růstu produktivity, čímž poroste vyměřovací základ pro pojistné 
odvody. 

VV ÚV KSČM, 8. 11. 2024 
 

Stanovisko OS ČMS k důchodové reformě 
 
Přes nesouhlas většiny odborových svazů i řady politických stran a hnutí vládní 
koalice ODS, STAN, TOP 09 KDU-ČSL za dlouhodobého aktivního angažmá 
Pirátů prosadily schválení své tzv. „důchodové reformy“ v Poslanecké 
sněmovně Parlamentu České republiky. 
Odborové sdružení Čech, Moravy, Slezska opakovaně upozorňovalo na 
skutečnost, že nejde o žádnou důchodovou reformu s cílem dlouhodobě 
zabezpečit důstojný důchod pro pracující v České republice. Upozorňovaly 
jsme na skutečnost, že pravicový návrh tzv. „důchodové reformy“ se 
jednostranně opírá o stanoviska institucí a ekonomů nakloněných vládním 
pravicovým stranám, je v intencích využít důchodový systém k řešení schodků 
státního rozpočtu a budoucím důchodcům zakládá absurditu budoucnosti, 
tj. povinnost vynakládat do důchodového systému větší prostředky za menší 
důchody! Na rozdíl od stanoviska OECD, které obdobně jako ve vyspělých 
evropských zemích doporučuje zapojit do českého penzijního systému daňové 
výnosy, nedává navíc ani korunu! 
Kroky, kterými jsou zvyšování odchodu do starobního důchodu až do dosažení 
67 let věku, výrazné omezení možnosti odejít do předčasného starobního 
důchodu, výrazné omezení náročných profesí pouze na čtvrtou rizikovou 
kategorii profesi, výrazně nižší budoucí starobní penze oproti současným, jsou 
výrazně asociální, protilidové kroky. Dopadnou tvrdě na současné 
zaměstnance a zhorší jejich sociální postavení v době čerpání starobních 
důchodů. Nesouhlasíme ani s redukcí „výchovného“, které bylo nejprve hlasně 
propagováno a nyní má být opět omezeno. 



10 
 

 
Tyto tvrdé restriktivní kroky nevyváží několik tzv. „benefitů“ v podobě možného 
dobrovolného stejného vyměřovacího základu u manželů či registrovaných 
partnerů, zvýšení důchodů pečujícím o osobu blízkou, prodloužení nároku na 
vdovský a vdovecký důchod nebo zvýšení důchodu tzv. doktorandům, ale 
zdaleka neřeší zabezpečení důstojného důchodu pro všechny. Růst minimální 
penze na úrovni 20% průměrné mzdy nebude zdaleka postačovat na důstojné 
pokrytí základních životních potřeb seniorské populace. Činí-li průměrná mzda 
v 2Q 2024 45.845,- Kč, tak minimální důchod by činil 9.169 Kč,- hranice 
příjmové chudoby od roku 2019 činí 13.350,- Kč. OS ČMS nepovažuje takto 
vysoký minimální důchod za důstojný! 
Odborové sdružení Čech, Moravy, Slezska zásadně odmítá vládní důchodovou 
reformu schválenou Poslaneckou sněmovnou jako protilidovou a asociální, 
protože trvale nastaví výrazně zhoršené podmínky pro čerpání starobních 
penzí současných zaměstnanců a ostatních pracujících. 

 
Odborové sdružení Čech, Moravy, Slezska 

V Praze 11. 11. 2024 
 
 

Výtah ze SPECIÁLU Bez obalu s Kateřinou Konečnou  
 
Evropská komise má 27 členů a je to ta, která přichází s legislativou. Je de 
facto takovou vládou EU, kterou teď tvoří frakce lidovců, sociálních demokratů 
a liberálů (ekvivalenty českých stran – TOP 09, KDU-ČSL, STAN) 

 

Ursula von der Leyenová – předsedkyně 

 

Největší „dárečky“ aktuální Komise 
Kaja Kallasová (Estonsko), Zahraniční věci a bezpečnostní politika 
Kaja Kallasová je bývalá europoslankyně v letech 2014 až 2018 a premiérka 
Estonska mezi lety 2021 a 2024. 
     Jako premiérka po dobu energetické krize mělo Estonsko jednu 
z nejvyšších inflací v EU. Estonsko bylo jediným státem Evropské unie, kde 
reálně mzdy klesaly rychleji než v ČR. Již před vypuknutím ruské invaze na 
Ukrajinu mluvila Kallasová o potřebě zrušit Nord Stream 2.Estonsko už před 
vypuknutím invaze dodávalo na Ukrajinu zbraně. A od začátku invaze pak 
mluví o morální potřebě přijmout Ukrajinu do EU. Estonsko je jedním ze států, 
které až na výjimky zakázaly Rusům vstup na své území. 
     TJejí manžel měl podíl ve firmě transportující materiály do Ruska i po 
začátku invaze a mezi její obchodní partnery patřil i člověk na sankčním 
seznamu Ukrajiny a Polska. Rodina Kallasové tak na válce přímo vydělávala. 
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     Je zřejmé, že Evropská unie se s takovým člověk ve vedení diplomacie 
konstruktivně ke konfliktu na Ukrajině, ani k žádným jiným konfliktům stavět 
nehodlá. Hlavním cílem bude přinášet co nejvíce peněz do peněženek 
nenasytných obchodníků se smrtí! 
 
Andrius Kubilius (Litva), Obrana a vesmír 
Bývalý premiérem Litvy v letech 1999 až 2000 a  2008 až 2012 za místní 
konzervativní stranu. Od roku 2019 je pak europoslancem.  
     Jako premiér se nejvíce zvýraznil především politikou extrémního utahování 
opasků. Mzdy zaměstnanců ve veřejném sektoru byly snižovány, daně běžným 
lidem se naopak zvyšovaly a nezaměstnanost stoupala, až na 13%. 
     Jako europoslanec prosazuje, že se Ukrajina musí do roku 2030 stát 
členským státem EU a že je třeba chválit Turecko za  intervence v Libyi, Sýrii a 
v Náhorním Karabachu, čímž by se měla inspirovat i EU. Byl také jedním 
z poslanců, co se v roce 2021 oficiálně vypravili na Tchaj-wan , asi aby 
provokoval Čínu. 
     Jeho cílem je větší zbrojení. Je to asociální válečný štváč.  
 
Raffaele Fitto (Itálie), Soudržnost a reformy 
Od 90. let, kdy vstoupil do politiky, vystřídal již 10 politických subjektů, nyní 
pravicoví  Bratři Itálie současné italské premiérky Giorgie Meloniové. Jeho 
kariéra je provázena řadou korupčních skandálů. 
 
Teresa Ribera (Španělsko), výkonná místopředsedkyně Komise  
- Čistý, spravedlivý a konkurenceschopný přechod (transformace) 
Má velmi negativními názory na evropský průmysl či energetiku, je silnou 
odpůrkyní energie z jádra a klima-aktivistkou formátu pana Timmermanse. 
Nyní je velmi kritizována za nedostatečnou reakci státu a nezvládnutí ničivých 
záplav na jihovýchodě Španělska, protože je místopředsedkyní španělské 
vlády a ministryní pro ekologický přechod a demografické výzvy.  
 
Jozef Síkela (Česká republika), Mezinárodní partnerství 
Bankéř a do minulého měsíce ministr průmyslu.  
Téměř nekonečné otálení v otázce zastropování cen energií v ČR, kdy jsme 
měli nejvyšší ceny energií v rámci EU, či o zakoupení ztrátových zadlužených 
plynovodů NET4GAS. Síkela se zabalil do vlajky Izrale, jenž se dopouští 
genocidy v Gaze, díky čemuž s ním již minulý rok odmítli jednat Saúdové.  
Má mít Evropská unie Komisaře pro mezinárodní partnerství, se kterým 
odmítají ostatní státy jednat? 
Největší Síkelovou schopností je, že dle všeho bude na slovo poslouchat 
Washington, a to bez ohledu na to, kdo tam zrovna sedí. 
 
Wopke Hoekstra (Nizozemsko), portfolio Klima 
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Současný komisař EU pro klimatickou politiku. Bývalý ministr financí (2017–
2022) a zahraničních věcí Nizozemska (2022–2023). Prosazoval vždy politiku 
šetření a škrtů.  
Na slyšení potvrdil plán prosadit v EU zákaz prodeje aut se spalovacím 
motorem k roku 2035 a zpřísnit od příštího roku limity CO2. Je nejlepší 
reprezentací úsloví Poturčenec horší Turka – neboť jako bývalý zaměstnanec 
ropných a plynařských společností jim dnes jde po krku. Spolu s Ribera bojuje 
proti těžbě a využívání uhlí, výrobě oceli, produkci aut a jaderné energetice. 
 
Jessika Roswal (Švédsko), Životní prostředí, odolnost vody a pro soutěživou   
a cirkulární ekonomiku 
Právnička nemající pražádné zkušenosti s politikou životního prostředí. Plánuje 
zachovat dosavadní kurz.  Nebyla po slyšení hned schválena, protože podala 
neuspokojivý výkon a tak se následně stala předmětem politického obchodu 
mezi třemi největšími frakcemi, které se navzájem držely v šachu ohledně 
svých kandidátů. 
 
Apostolos Tzitzikostas (Řecko), Doprava a turismus 
Rodina Tzitzikostase se řadí mezi nejbohatší v severním Řecku. Řecký politik 
přiznává vlastnictví akcií v různých podnicích od výroby mléčných produktů po 
fotovoltaickou energii. Pro jednu ze svých farem rovněž získal financování z 
evropské Společné zemědělské politiky.  
 
Ekaterina Zaharieva (Bulharsko) Startupy, výzkum a inovace 
Bývalá ministryně zahraničních věcí a místopředsedkyně vlády Bulharska 
sehrála významnou roli v diplomatických vztazích mezi Bulharskem a Severní 
Makedonií. V roce 2020 Bulharsko pod jejím vedením vetovalo začátek 
přístupových rozhovorů Severní Makedonie do EU.Jako dlouholetá členka 
vlády a osoba s blízkými vazbami na vládnoucí stranu GERB (Občané za 
evropský rozvoj Bulharska) je Zaharieva  vnímána jako součást bulharské 
politické elity odtržené od každodenních problémů obyvatel. Tato kritika se 
objevila zejména v době, kdy Bulharsko čelilo protestům proti korupci a za větší 
transparentnost ve státní správě. 

Dubravka Šuica (Chorvatsko), Středomoří 
Chorvatská politička  a europoslankyně čelí několika citlivým tématům a 
kontroverzím, které vyvolaly pozornost jak v Chorvatsku, tak na evropské 
úrovni. 
1. Nejasný původ majetku, který neodpovídá její oficiálně přiznané kariéře. Její 
majetek se odhaduje na miliony eur, což vzbudilo otázky, zda její majetek 
odpovídá jejím příjmům během veřejné služby. 
2. Politická příslušnost a spojení s chorvatskou vládnoucí stranou HDZ: Šuica 
je dlouholetou členkou a vlivnou osobností v rámci Chorvatského 
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demokratického společenství (HDZ), které se v Chorvatsku potýká s kritikou 
kvůli otázkám korupce a klientelismu. 
3. Agenda pro demokracii a demografii v EU: Šuica měla na starosti klíčová 
evropská témata jako demokracie a demografie, ale v minulosti čelila kritice za 
to, že zatím nenabídla konkrétní řešení pro problémy, jako je stárnutí populace, 
migrace a snižování porodnosti. 
 
Hadja Lahbib (Belgie), Připravenost, krizový management a rovnost 
V červnu 2023 belgický parlament odhlasoval nedůvěru Lahbib pro udělení víz 
íránské 15 členné delegaci za výměnu 4 vězněných Belgičanů za 
odsouzeného teroristu Asadolláha Asadíma, který dodal výbušniny k pokusu    
o bombový útok ve Francii 2018.  
Pascal Smet, který poskytl iránské delegaci ubytování, rezignoval.  
V červenci 2021 se Lahbib zúčastnila festivalu na Krymu, který pořádala 
Putinova dcera Katerina Tichonova. Ačkoliv tím Lahbib porušila zákon Ukrajiny, 
už rok po tomto incidentu se setkala s prezidentem Zelenským na Ukrajině, což 
evidentně svědčí o její velmi pružné páteři. 
 
Tohle jsou zřejmě nejzajímavější výtečníci, kteří zasednou mezi 27 členy nové 
Evropské komise. Ovšem to divadlo, které budou hrát, bude podle mého 
tragédie pro EU, jednotlivé státy, podniky i její občany. 

Ještě je třeba zmínit: 
Olivér Várhelyi (Maďarsko), Zdraví a dobré životní podmínky zvířat 
Byl již evropským komisařem a přesto byl 2x “grilován“ a musel ještě písemně 
odpovídat na dotazy, i když podal dobrý výkon, protože má silné vazby na  
Viktora Orbána, což se tady ví a nepromíjí. Jde samozřejmě o hrané divadlo     
a nezáleží vůbec na tom, co pan Várhelyi řekl.  
Maďarskému kandidátovi se toto děje jako trest za suverénní zahraniční 
politiku Maďarska. Sen předsedkyně Leyenové odebrat hlasovací práva 
Maďarska v EU je nereálný, tak ho trestá jinak a při každé příležitosti, která se 
nabídne…                                                                                                                                            
                                                                                                 Kateřina Konečná 
  

Z NAŠICH AKTIVIT 

 

Za památnými místy hrdinů  
   
     Po nepříznivých zkušenostech z minulých let, kdy na příkaz současné 
ministryně “OBRANY“, která zakázala vojákům české armády pokládat věnce 
KČP k pomníku prezidenta ČSSR, armádního generála Ludvíka Svobody  
u příležitosti pietního aktu v jeho rodné obci Hroznatíně, jsme již počátkem roku 
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schválili návrh členů klubu z okresu Praha - východ na zorganizování 
samostatného pietního aktu podle našich pravidel a zvyklostí. Bez vládních 
posluhovačů a tzv. celebrit, se vší pietou, která tomuto aktu přísluší, bez 
ohledu na to, aby nám někdo něco nařizoval nebo zakazoval. 
       Zpracování návrhu na zorganizování tohoto aktu se velmi ochotně ujal 
přítel Milan Havlíček. Po jeho projednání na krajské radě jsme pověřili 
předsedu KR (krajská rada) Františka Kováře a další naše krajské zástupce 
v Národní radě, aby tento návrh předložili k projednání nejvyššímu orgánu, NR 
(národní rada). 
NR náš návrh přivítala, schválila a organizací aktu pověřila krajskou radu kraje 
Vysočina a Jihomoravského kraje, které  mají územně k Hroznatínu nejblíže.  
       Obdobně, jako letošní zájezd na Slovensko, jsme díky našemu Františkovi 
začali s přípravou autobusového zájezdu na pietní akt u příležitosti 129. výročí 
narození Ludvíka Svobody do Hroznatína.         I přes poměrně velký úbytek 
účastníků zájezdu na poslední chvíli naše středočeská výprava byla jednou 
z nejpočetnějších a rozhodně sehrála důstojnou roli na průběhu aktu. 
       Pietního aktu u pomníku Ludvíka Svobody jsem se zúčastnil poprvé. Byl 
jsem mile překvapen jeho průběhem, počtem zúčastněných, ale zejména 
věkovým složením, které už zdaleka nepůsobilo jako setkání dříve narozených 
seniorů. Účastníci aktu se sjeli snad ze všech koutů naší vlasti, nechyběli ani 
naši slovenští přátelé. 
       Akt byl zahájen nástupem vlajkonošů, mnozí ve vojenských dobových 
uniformách, se standartami svých organizací. Za zvuků Pochodu padlých 
revolucionářů zástupci jednotlivých delegací položili věnce a květiny k pomníku 
prezidenta s vlajkami České a Slovenské republiky. Po hymně ČSSR přítomné 
občany přivítal     a s hlavním slovem vystoupil předseda NR KČP Jaroslav 
Hudec, který ve svém dlouhém a podrobném projevu připomněl všechna 
nejdůležitější historická fakta ze života Ludvíka Svobody. Na aktu, kromě 
dalších zástupců organizací krátce vystoupil i 1. místopředseda ÚV KSČM Petr 
Šimůnek. Bezesporu nejpůsobivějším však pro mne a troufnu si říci, i pro 
většinu přítomných občanů, bylo osobní vyznání místní rodačky, která nám 
přiblížila život Ludvíka Svobody nikoliv jako prezidenta republiky, ale jako 
řadového občana obce Hroznatín, skromného, poctivého, pracovitého člověka.  
      Akt byl ukončen předáním vysokých klubových ocenění několika 
zasloužilým členům KČP  
a moderátorce aktu, která poděkovala všem přítomným za účast, za to že přijeli 
i přes nepřízeň počasí, aby,  na  rozdíl od mnoha dalších současných 
mocných, uctili památku člověka, hrdiny, který celý svůj život bojoval a pracoval 
pro svou milovanou vlast, Československou, posléze i socialistickou republiku 
a její občany. 
      Velmi si vážím skutečnosti, že jsem  mohl být přítomen u tohoto, v našich 
končinách neojedinělého aktu, na kterém jsem měl možnost vzdát úctu a čest 
vlastenci, hrdinovi, opravdovému člověku, významné osobnosti našich dějin.  
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Je naší i mezinárodní ostudou, že v televizní divácké anketě Největší Čech se 
Ludvík Svoboda umístil až na  nedůstojném 72. místě, jak uvedla moderátorka 
aktu. Skutečnost o to smutnější, že před ním nepochopitelně skončili např. 
Aneta Langerová, Daniel Landa, Bolek Polívka, Zdeněk Svěrák, dokonce          
i krvelačná lady Madeleine Albrightová a řada dalších….. To ostatně, bohužel, 
jasně svědčí o kulturní a historické vyspělosti současné společnosti.   

                                                                          Vladimír  Duník   
                                                                                                                              

Hrdina Jan Šverma 
 

10.11. 2024 jsem se na hřbitově v Mnichově 
Hradišti zúčastnil připomenutí hrdinské smrti 
komunisty Jana Švermy, který zahynul před 
80 lety 10.11. 1944 při přechodu Nízkých 
Tater. 
Z okresu Praha-východ jsme byli tři, 
společně  se Zdeňkem Štefkem a Zdeňkou 
Hajlekovou. 
Přítomností vnučky Jana Švermy JUDr. 
Bedřišky Kopoldové byl zvýrazněn význam 
hrdiny, který  
v Mnichově Hradišti narodil a žilo zde několik 
generací jeho rodiny. 
    Velmi důstojně působilo u rodinné hrobky 
slovo s.Grospiče a položení květin zástupci 
všech okresů Středočeského kraje. Hrobka 
je kulturní 

památkou, je  pěkně opravená a je v majetku 
města Mnichovo Hradiště. Měli jsme možnost 
si ji prohlédnout i uvnitř.  
     Vystoupení badatele Bc. Romana Štérava 
v místním kině pro přítomné bylo určitě 
zajímavé, ale i poučné. Člověk si může 
ledacos přečíst, ale mluvené slovo 
nenahradíš. Také jsme shlédli válečný film z 
roku 1974 " Den, který neumře".  
Co říci na závěr? 
Hrdinů, kteří položili v boji proti fašismu za 
druhé světové války život, je mnoho. Každý z 
nich si zaslouží úctu dalších generací, protože 
nebýt jich nebyli bychom my. Čest a sláva jim. 

                                      Stanislav Šrámek 
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Pietní akty na Nymbursku  
 
V sobotu 26. října odpoledne jsem se s několika přáteli zúčastnil pietních 

aktů v obcích Bošín a Mcely v okrese Nymburk. Na evangelickém hřbitově 
v Bošíně jsme uctili kytičkou památku Františka Dudka, který zahynul na 
Slovensku v při akci v bojích proti banderovcům. 

Akce se kromě místních členů zúčastnila i kronikářka obce Křinec, která 
přijala naše pozvání a  předseda SMEČ přítel Miloš Zahradník. Ten ve svém 
projevu připomněl historické okamžiky poválečné doby a  informoval přítomné 
o dalších případech a obětech příslušníků, kteří zahynuli bojových operacích 
proti nepříteli. 

V závěru jsem  jménem Krajské rady KČP poděkoval za účast, že nesmíme 
nikdy zapomenout na oběti příslušníků kteří položili své životy za obranu vlasti. 

Z Bošína jsme přejeli do nedaleké obci Mcely. Na místním hřbitově u hrobu 
Ladislava Zvěřiny, 

který zahynul ve službě při plnění svých povinností na západní hranici 
proběhl druhý pietní akt s téměř totožným průběhem, jako v Bošíně.  

K našemu překvapení jsme se zde setkali se vzdáleným příbuzným oběti a 
navázali s ním kontakt  abychom se s ním a případnými dalšími příbuznými 
mohli setkat i v následujících letech. 

Děkuji přátelům, kteří přišli uctít památku obětí, na které nesmíme nikdy 
zapomenout. 

                                                                                      Vladimír Duník 
 

Jak jsem prožíval letošní  28. říjen  
  

  1. ledna  1993 tehdejší vládnoucí představitelé 
násilně rozdělili naši Československou republiku 
proti vůli svých občanů. Jsem přesvědčen a 
zdaleka nejsem sám, že tak učinili z obavy 
případného referenda, jehož výsledkem by byl 
nesouhlas většiny dotázaných. Z těchto důvodů 
jsem dlouhodobě odmítal účast na akcích 
oslavujících vznik neexistujícího státu. 
Vloni jsem po dlouhých 30 letech v Nymburce měl 

premiéru. Nikoliv, že bych změnil svůj názor. Hlavním důvodem byl přítel 
Zdeněk Milata a jeho skvělá nymburská parta, která akci, u příležitosti 28. října, 
pořádala. Samozřejmě i jejich vzácní, zajímaví hosté a lidé, se kterými si mám 
co říci a s nimiž je mi dobře.   
   Také letos jsem již dlouho dopředu kamarádům slíbil, že opět přijedu. Na 
pietním aktu u nás v Čelákovicích jsem se seznámil s vnučkou první oběti 
vrahů teroristické skupiny bratří Mašínů paní Alenou Kašíkovou- Stříbrnou, se 
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kterou jsme navázali přátelský kontakt  a spolu se Zdeňkem ji pozvali na tuto 
akci. Ve vlaku jsem, ke svému potěšení, zjistil, že do Nymburka s sebou vzala  
i další tři její přátele.      
   Před kulturní středisko KOKOS, kde se odehrává většina nymburských akcí, 
jsme došli skoro hodinu před začátkem, cestou se k nám připojili ještě dvě 
přítelkyně paní Aleny. I když  “parta paní Aleny“ byla v Nymburce na akci 
poprvé, přesto se bezprostředně seznámila s přítomnými účastníky. Velkým, 
pro nás velmi milým, překvapením byl  Zdeněk Milata, který se na akci 
omlouval, že v době jejího konání bude na zpáteční cestě z turistického pobytu 
v Rusku, ale na poslední chvíli se stihl vrátit včas. 
   Akci Zdeněk zahájil a její průběh také moderoval.  Jménem pořadatelů 
přivítal přítomné občany  
a vzácné hosty. Dá se říci, že za stálice nymburských akcí lze považovat 
Josefa Skálu a Ivana Vyskočila, letos je doplnil ještě JUDr. Čestmír Kubát a již 
zmíněná Alena Kašíková. Ta, jako žena,  vystoupila z hostů jako první. Svou 
osobní výpovědí zakončenou recitací básně citově zapůsobila na mnohého 
z přítomných. Po ní a krátké hudební vsuvce muzikantů, kteří svými písničkami 
dotvářeli  přátelskou atmosféru toho svátečního odpoledne, k mikrofonu 
přistoupil host nejočekávanější, přítel Josef Skála, který v několika minutách 
velmi srozumitelně vysvětlil současnou vnitropolitickou situaci. Ve svém 
proslovu zdůraznil zejména  úkoly a kroky, které je nutno udělat, abychom 
příští rok uspěli ve volbách.  
   U jedné, té zásadní myšlenky se musím a chci, zastavit. Pokud chceme a my 
opravdu chceme, definitivně vystavit konečnou stopku všehoschopné, dnes již, 
čtyřkoaliční bandě,  tak musíme sestavit silnou vlasteneckou kandidátku 
z osobností, odborníků, kteří mají zájem pracovat pro občany naší republiky a  
dokázali by oslovit široké spektrum voličů. Bez ohledu na jejich stranickou, či 
jinou příslušnost. Dá se říci, na jakési bázi skupiny BRICS. Každý z kandidátů 
musí mít stejná práva, ale i povinnosti, Zásadním kritériem nesmí být  velikost, 
či počet členů organizace, skupiny, hnutí, nebo i samostatné osobnosti, které 
kandidáta navrhují, ale jeho odbornost a společný cíl pracovat pro blaho nás 
všech.  
   V obdobném duchu vystoupili i Ivan Vyskočil a Čestmír Kubát.  Během 
průběhu akce do Nymburka přijel také člen NR KČP přítel Pavel Houda..  
   O skvělou pohodu se zasloužilo nejen příznivé počasí, zmínění muzikanti, ale 
i David Kváč s Bětuškou Hájkovou a jejich přítelem, kteří se starali o naše 
chuťové pohárky. Ani tentokrát nechyběly chutné klobásky, káva, pivo, pro 
zahřátí i lahodný svařák. Kdo toho dne  v poledne přišel před KOKOS 
v Nymburce, rozhodně svého kroku nelitoval. 
   Úderem druhé hodiny odpolední jsme se, po Československé státní hymně, 
vydali průvodem do blízkého parku, kde naši hosté položili kytici květů 
k pomníku mistra Jana Husa.   
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   Krátce po návratu před KOKOS se naši hosté rozloučili, neboť dále 
pokračovali do Prahy na Václavák, kde probíhala další protestní akce , kterou 
svolala organizace Ne základnám!  A protože jsem plánoval se akce také 
zúčastnit, využil jsem jejich nabídku a odejel s nimi do Prahy.  
   Ve spodní části náměstí se sešlo asi něco kolem dvou stovek občanů, 
nespokojených se současnou situací. Vzhledem k faktu, že KSČM byla 
uvedena mezi spolupořadatelskými organizacemi, účast našich členů, zejména 
vedení a známějších tváří byla velmi nízká.  Kromě Marty Semelové, Petra 
Šimůnka, Jiřího Horáka, Petra Vlčka, Václava Exnera, Nizara Trabulsiho , 
Zbyňka Coufala, nerad bych na někoho zapomněl, jsem se zde setkal ještě s 
členem našeho OV, Stanislavem Šrámkem.   
   Na improvizovaném podiu se postupně vystřídali zástupci pořadatelských 
organizací.  
Za KSČM k přítomným občanům promluvil  první místopředseda ÚV KSČM 
Petr Šimůnek. 
Největší pozornost přítomných a zasloužený potlesk zazněl po vystoupení Jany 
Volfové, předsedkyně České suverenity sociální demokracie, Michala 
Klusáčka , předsedy České strany národně sociální, (kandidáti nominovaní 
těmito oběma stranami byli součástí naší vlastenecké úspěšné koalice 
STAČILO!  ve volbách do Evropského parlamentu i volbách krajských), také   
Ladislava Vrábela a našeho Josefa Skály., který prakticky zopakoval svá slova 
pronesená v Nymburce. 
   Až na drobný incident, vyvolaný provokací dvou mladých dívek 
s ukrajinskými symboly s několika účastníky, evidentně odlišných názorů, akce 
proběhla v přátelské pozitivní atmosféře. 
   Setkání nespokojených občanů  jsme ukončili  Československou státní 
hymnou  a protože, jako naschvál, selhala technika, tak jsme si ji všichni 
s chutí zazpívali sami. 
   Z tohoto vydařeného svátečního dne si odnáším navázání přátelství s novými 
lidmi,  Bonusem  
a pověstnou třešničkou na dortu, především díky přítelkyni Alence Kašíkové, 
která s sebou do Nymburka přivedla své přátele, je získání čtyř nových členů 
Klubu Českého pohraničí. Lidí, kteří jsou ochotni pomoci šířit historickou, 
nezkreslenou pravdu mezi svými rodinami, přáteli, sousedy, spolupracovníky.  
Na rozdíl od současných mocných, a rychlokvašených historiků, narozených 
krátce před převratem nebo i po něm, kteří vládnou našemu státu a svými 
záměrnými nepravdami negativně ovlivňují širokou veřejnost. A v neposlední 
řadě také kniha „Svědomí hrdinů“ o obětech teroristické skupiny bratří Mašínů, 
kterou mně a Zdeňkovi darovaly s osobním věnováním Alenka s Aničkou.     
   Děkuji příteli Zdeňkovi a skvělým Nymburákům za další vydařenou akci a už 
se těším na další, zejména pak na besedu, na níž se s námi Zdeněk podělí o 
zážitky ze  své cesty v Ruské federativní republice. 

                                                                         Vladimír  Duník                              
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Podklady k výročním členským schůzím: 
 
Vážené soudružky, soudruzi, členové ZO okresu Praha-východ, 
 
již několik let se potýkáme s problémy spojenými nejen s pořádáním výročních 
členských schůzí ve většině organizací našeho okresu. Účelově vyvolaná 
panika okolo epidemie COVID 19  vyvolala, nejen u našich členů, obavy a 
strach o své zdraví. Od té doby silně ochromila činnost většiny organizací. 
Neméně závažným důvodem je však i velmi vysoký věkový průměr a zejména 
zdravotní stav našich   členů. Je tedy velmi pravděpodobné,  že nebudeme mít 
opět možnost sejít se na VČS. 
Proto vám, kteří se nebudete moci osobně VČS zúčastnit,  předkládáme  
možnost využít tento materiál - dotazník. Prosíme vás o jeho vyplnění. Tyto 
vyplněné dotazníky členové výborů ZO vyhodnotí a jejich výsledky budou 
výchozím materiálem pro program činnosti jednotlivých ZO, OV ale také pro 
přípravu okresní konference.  
 

Korespondenční forma výroční členské schůze 2024 (VZOR) 
                               
Návrhy na delegáty okresní konference 4 února 2025 z vaší ZO 
(členové OV automaticky, dále 1 delegát na každých započatých 10 členů ZO) 
 
………………………………………………………………………………………….. 
 
Návrhy na hosty okresní konference ……………………………………………….. 
 
Návrhy na delegáty krajské konference (z našeho okresu 3 členové) 
 
…………………………………………………………………………………………… 
 
 Návrhy na delegáta celorepublikové konference (1, volí pak OV KSČM ) 
 
…………………………………………………………………………………………… 
                                                                                                                                                           
Návrhy na kandidáty STAČILO!  pro Parlamentní volby 2025 (na kandidátku ve 
Středočeském kraji)  
…………………………………………………………………………………………... 
 
…………………………………………………………………………………………… 
 
…………………………………………………………………………………………… 
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Vyjádření  k návrhu volebního programu KSČM 
 
…………………………………………………………………………………………... 
 
…………………………………………………………………………………………… 
 
 
Vyjádření k návrhu dlouhodobého programu KSČM 
 
…………………………………………………………………………………………... 
 
…………………………………………………………………………………………… 
 
 
 
Vyjádření k návrhu změn stanov KSČM 
 
…………………………………………………………………………………………... 
 
…………………………………………………………………………………………… 
 
 
Hodnocení činnosti ZO  
Návrhy a připomínky k členské základně : vaše stanovisko označte 
kroužkem 
Jsem ochoten a schopen zapojit se do činnosti ZO  
                ANO   NE       dle možností a zdravotního stavu  
Jsem ochoten pomoci při organizování akcí 
                 ANO   NE       dle možností a zdravotního stavu  
Jsem ochoten- a pomoci při volební kampani v ZO   
         ANO   NE    dle možností a zdravotního stavu               
Jsem ochoten účastnit se akcí organizovaných ZO          

ANO   NE    dle možností a zdravotního stavu  
Jsem ochoten navýšit členský příspěvek                                  

ANO    NE 
 
 
Další návrhy a připomínky  
…………………………………………………………………………………………... 
 
…………………………………………………………………………………………… 
 
Dne                                                                 Podpis  
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29. 11. je Mezinárodní den solidarity s palestinským lidem 
 

29. listopad je od roku 1977 vyhlášen Valným shromážděním OSN jako 

Mezinárodním dnem solidarity s palestinským lidem. Právě v tento den lidé na 
celém světě požadují ukončení brutální izraelské okupace Palestiny a realizaci 
práva Palestinců na svůj samostatný stát.  

Tento mezinárodní den je dnes o to důležitější, že jen za poslední rok bylo 
během krvavé izraelské agrese v palestinském Pásmu Gazy bylo podle 
oficiálních údajů zabito přes 40 tisíc lidí, většinou žen a dětí, a dalších takřka 
100 tisíc lidí bylo zraněno. Na 2 miliony lidí bylo vyhnáno ze svých domovů a 
čelí mimořádné humanitární katastrofě.  

Genocidní izraelská agrese proti Palestincům, spojená navíc s útoky proti 
Libanonu, Sýrii a dalším zemím Středního východu se navíc děje za 
všestranné hanebné podpory stávající české protilidové vlády a konkrétně lidí 
jako Petr Fiala, Jan Lipavský nebo Jana Černochová, kteří mají jasnou 
spoluzodpovědnost za páchané valečné zločiny.  

KSČM - Komunistická strana Čech a Moravy proti této situaci dlouhodobě a 

rezolutně protestuje. Jako komunisté požadujeme bezpodmínečné dodržování 
rezolucí Organizace spojených národů a mezinárodního práva, spojené se 
spuštěním mírového procesu, který ukončí izraelskou okupaci a zaručí právo 
Palestinců na suverénní a nezávislý stát.  

Současná situace jasně poukazuje na důležitost prosazení spravedlivého 

míru v tomto násilím zmítaném regionu. Toho musí být, nejen podle nás 
komunistů, dosaženo i realizací práva na nezávislý palestinský stát v hranicích 
ze 4. června 1967 a s Východním Jeruzalémem jako hlavním městem, 
stažením izraelské armády ze všech okupovaných území, zrušením ilegálních 
osad, propuštěním všech politických vězňů a umožněním návratu uprchlíků 
zpět do své vlasti. 

Milan Krajča 

 
Z  týdeníku Naše pravda 
 
Zatímco mezinárodní společenství stále častěji poukazuje na kontroverzní činy 
izraelského premiéra Benjamina Netanjahua, který čelí obviněním z válečných 
zločinů, čeští pravicoví politici mu nadále vyjadřují bezpodmínečnou podporu. 
Tento postoj je nejen morálně pochybný, ale také nebezpečně ignoruje hodnoty 
lidských práv a spravedlnosti, na kterých by měla stát zahraniční politika 
demokratické země. 
     Mezinárodní trestní soud (ICC) zahájil vyšetřování izraelských operací v 
Palestině, které zahrnovaly masivní bombardování civilních oblastí, porušování 
mezinárodního humanitárního práva a kolektivní tresty uvalené na civilní 
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obyvatelstvo v Gaze. Izraelský premiér Benjamin Netanjahu, který tyto operace 
schvaloval a prosazoval, je v očích mnoha nezávislých expertů přímo 
odpovědný za eskalaci násilí a smrt tisíců civilistů, včetně žen a dětí. 
Podpora takového člověka se v civilizovaném světě stává synonymem pro 
zpochybňování základních hodnot lidskosti. Přesto čeští pravicoví politici, kteří 
dnes tvoří vládní koalici, tuto morální odpovědnost odmítají uznat a nadále 
adorují Netanjahua, politika, který je symbolem útlaku a neokoloniálního 
chování vůči Palestincům. 
Česká pravice (opět) na špatné straně dějin 
Není žádným překvapením, že pravicoví politici, jako je český premiér Petr 
Fiala nebo ministr zahraničí Jan Lipavský, ochotně poskytují izraelské vládě 
podporu bez ohledu na její kontroverzní činy. Podobný postoj je hluboce 
zakořeněn v jejich ideologii, která ignoruje důsledky militarismu a 
neokolonialismu, pokud se to shoduje s jejich geopolitickými zájmy. Tato 
nekritická podpora navíc odráží dlouhodobou tendenci české pravice přehlížet 
otázky lidských práv, pokud to znamená posílení jejich spojenců v boji proti 
»společnému nepříteli«. Jenže v tomto případě nejde o pragmatismus, nýbrž o 
bezohledné přehlížení utrpení milionů Palestinců, kteří trpí pod apartheidním 
režimem, jak jej označila například organizace Amnesty International. 
Levicová perspektiva: Solidarita s utlačovanými 
Z levicového pohledu je podpora Benjamina Netanjahua nepřijatelná. Solidarita 
by měla být namísto toho směřována k obětem – k palestinským rodinám, které 
ztratily své domovy, blízké nebo celé komunity. Levicová politika vychází z 
přesvědčení, že lidská práva a spravedlnost nejsou volitelným prvkem 
zahraniční politiky, ale jejím základem. Zatímco pravice obhajuje Netanjahua 
jako »ochránce demokracie« na Blízkém východě, levicové hnutí zdůrazňuje, 
že demokracie nemůže být založena na potlačování jiných národů. Levicový 
přístup vede k podpoře mezinárodních iniciativ za vyšetřování válečných 
zločinů a k aktivnímu tlaku na ukončení okupace palestinských území. 
     Čeští pravicoví politici, kteří dnes stojí v čele vlády, svým postojem nejen 
legitimizují válečné zločiny, ale také znevažují hodnoty, které by měla 
demokratická země hájit. Tento postoj je ostudný a odtržený od reality utrpení, 
kterému čelí miliony Palestinců. Je na čase, aby česká politika přestala být 
nástrojem slepé podpory kontroverzních režimů a stala se skutečným 
zastáncem spravedlnosti a lidských práv. 

Vojtěch MIŠIČÁK 
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Němčina druhý úřední jazyk v ČR… Jak to je?  
 
     Těsně před státním svátkem ke vzniku Československa se po sociálních 
sítích a v emailové komunikaci začala šířit znepokojivá informace. Její znění 
nejčastěji začíná: »Pozor vlastizrada němčina druhý úřední jazyk 
v ČR« nebo »Fialova vláda potichu a potají uznala v několika okresech ČR 
označených za bývalé ‚Sudety‘ němčinu za druhý úřední jazyk v ČR!« 
Co je na těchto mailech pravdivé, nebo jde o lež? 
     ČR se rozhodla rozšířit své závazky v rámci Evropské charty regionálních 
nebo menšinových jazyků (ECRML) týkající se němčiny v osmi okresech 
republiky. Úřady se tím zavázaly, že v těchto okresech zpřístupní podstatnou 
část předškolního, základního, středního, jakož i technického a odborného 
vzdělávání v němčině; zpřístupní univerzitní a jiné vysokoškolské vzdělání        
v němčině; zajistí výuku dějepisu a kultury související s němčinou v Česku        
a připraví učitele potřebné pro jazykové a historické vzdělávání. Charta 
vstoupila v ČR v platnost v roce 2007. Její ustanovení se v ČR vztahují na 
slovenštinu, němčinu, polštinu, romštinu a moravskou chorvatštinu.  
     V praxi je Charta aplikována jen tam, kde je překročena hranice 10 % 
obyvatel dané minority, tedy ne na celém území zainteresovaných okresů.  
     Od 28. února 2024 platí v ČR nejvyšší úroveň ochrany pro německý jazyk. 
ČR totiž po několika letech závazků přijala příslušnou část zmiňované Charty. 
Potřeba je ovšem říci, že jednání v němčině byla možná v ČR už dříve, než 
Charta vstoupila v platnost.  
     Právní úprava Správního řádu totiž připouští užívání jazyků národnostních 
menšin. Jak však připustila mluvčí Úřadu vlády Lucie Ješátková, k rozšíření 
ochrany němčiny Českou republiku dlouhodobě vyzývala sama Rada 
Evropy. »Výběr regionů byl proveden na základě spolupráce se Shromážděním 
německých spolků v České republice,« uvedla. 
V žádném případě však toto rozhodnutí neznamená, že by se němčina 
stala druhým úředním jazykem v ČR. Je ovšem třeba pochopit 
znepokojení mnoha občanů ČR vzhledem k tragickým zkušenostem naší 
země ve vztahu k Německu. 

(lšu) 
 

 

INSTITUT ČESKÉ LEVICE  
POŘÁDÁ  

DISKUSNÍ PODVEČER  
 

PROČ TRUMPOVI DOVOLILI VYHRÁT VOLBY?  
 

16.12.2024 OD 17:00  MÍSTNOST 76, I. PATRO BUDOVA ÚV KSCM 
 PŘEDNÁŠEJÍCÍ: ERIK BEST - AMERICKÝ ANALYTIK       
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Významná historická výročí v prosinci 
 
10 12.            Den lidských práv 
12.12.1943    byla v Moskvě podepsána smlouva o poválečné spolupráci 
                      mezi SSSR a ČR 
 

Společenská kronika 
 

V měsíci prosinci 2024 slaví významná životní výročí:   
   

            Karel Přibil                       70 let                Kamenice 
            Celetin Pišna                   70 let                 Nová Hospoda 
            Marie Jiskrová                 90 let                Odolena Voda 
            Zdeněk Štefek                 50 let                 Praha 
 
Všem jubilantům blahopřejeme, přejeme především pevné zdraví a děkujeme 

za veškerou odvedenou práci. 
Především blahopřejeme ke „kulatinám“ našemu předsedovi okresního výboru  

Zdeňku Štefkovi. Přejeme mu hodně energie, síly, dobré nálady, radosti ze 
synů a spoustu zdraví. 

 

 

Vážené soudružky, soudruzi, čtenáři našeho okresního Zpravodaje, 
s velkou bolestí a lítostí Vám sdělujeme, že začátkem listopadu naše řady 
navždy opustil ve věku 76 let náš dlouholetý člen výboru Městské organizace 
KSČM Čelákovice i OV KSČM Praha – východ,  přítel, kamarád, soudruh 
Julius Masár. 
     Julu většina z vás znala také jako nadšeného turistu a dlouholetého 
„tosáka“, se kterým jsem po převratu v roce 1989 blízce spolupracoval ve 
výboru naší organizace. Jako jeden z mála z tehdejší velmi početné závodní 
organizace KSČ nepřevlékl kabát a aktivně se zapojil do práce nové KSČM.  
     V Julovi ztrácí naše okresní organizace nejen spolehlivého a čestného 
soudruha, ale zejména občana, 
který celý svůj plodný život zasvětil myšlenkám sociálně spravedlivé 
společnosti a lidem, se kterými pracoval a žil. Jako jeden z mála plně svou 
činností naplňoval naše heslo parafrázuji “Jiní o lidech, on s lidmi“ 
Nikdy na něj nezapomeneme.  
Čest jeho památce!                                
                                        Jménem členů Městské organizace KSČM Čelákovice 

Vladimír  Duník 
   

Zpravodaj vydává OV KSČM Praha-východ. Naše web stránky: tresnicka.kscm.cz 

Elektronická pošta:ov.prvych@kscm.cz, Telefon 222 897 460 nebo mobil 725 646 019 
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